
vouch
[vaʋtʃ] v

1. (for) ручаться, поручиться
to vouch for smb.'s ability to pay - поручиться за чью-л. платёжеспособность
I cannot vouch for the truth of that statement - не могу ручаться, что это утверждение соответствуетдействительности

2. утверждать, заявлять
3. подтверждать (особ. документами); подкреплять (ссылками и т. п. )

all expenses must be strictly vouched - все расходы должны быть подтверждены оправдательнымидокументами
he vouched his words by his deeds - он подтвердил слова делами
vouchedby authority - подкреплено ссылками на авторитетныеисточники

4. юр.
1) вызывать в суд для подтверждения права (тж. to vouch to warrant)
2) представлять доказательства или давать свидетельские показания в поддержку чего-л.
5. давать гарантию, стать гарантомили поручителем
6. давать личное заверение
7. проверять документальные данные

Apresyan (En-Ru)

vouch
vouch [vouch vouches vouched vouching] BrE [vaʊtʃ] NAmE [vaʊtʃ] verb

Derived: ↑vouch for somebody ▪ ↑vouch for something

Verb forms:

Word Origin:
Middle English (as a legal term in the sense ‘summon a person to court to prove title to property’): from Old French voucher
‘summon’, based on Latin vocare ‘to call’ .

Oxford Advanced Learners Dictionary 8th Ed.

vouch
vouch /vaʊtʃ/ BrE AmE verb

[Date: 1300-1400; Language: Old French; Origin: vocher 'to state, call as a witness', from Latin vocare; ⇨↑vocation]

vouch for somebody/something phrasal verb
1. to say that you firmly believe that something is true or good because of your experience or knowledge of it:

I’ll vouch for the quality of the report. I read it last night.
‘Where were you on the night of the murder?’ ‘In bed with flu. My wife can vouch for that.’

2. to say that you believe that someone will behavewell and that you will be responsible for their behaviour,actions etc:
Why don’t you phone my office? They’ll vouch for me.
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